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Zápis č. 10 

ze zasedání Komise pro rozvoj strukturálně 
znevýhodněných oblastí Rady Olomouckého 

kraje  

ze dne 23. listopadu 2022 

Přítomni: Nepřítomni:  
Bank Karel 

Blibfanová Zdeňka, Mgr. Bc. 
Brázda Rostislav 

Dohnal Marek 

Husi�ka Petr, Bc. 
Mimrová Sieglinde, Bc. 
Mochfák Jan, Mgr. 
Nimrichtr Jaroslav 

Novotná Monika, Mgr. 
Pavlas Jiří, Mgr. 
Rada Tomáb, Ing. 
Skřivánek Miroslav, Ing., Ph.D. 
Stejskal Pavel 

 

 

 

 

Omluveni:  

Měřínský Petr, Ing. 
eulpík Josef, Ing. 
 

 

 

 

Tajemník: 
Novotná Marta, Ing. 

Hosté: 
Fojtíková Zuzana 

avehlíková Barbora, Ing. 
Bartáková Markéta, Ing. 

 

 

Garant za Radu Olomouckého kraje: 
aafařík Jan, Ing., MBA 
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Program: 

1. Zahájení, schválení programu zasedání 
2. Informace z jednání orgánů kraje 

3. Inovativní způsoby komunikace města Jeseník s ob�any, podnikateli a 
neziskovou sférou 

4. Aktuální informace o �innosti koordinátora HSOÚ 

5. Střední průmyslová bkola Jeseník – moderní přístupy řízení bkoly, prohlídka bkoly 

6. Různé 

Zápis: 
1. Zahájení, schválení programu zasedání 

Zasedání zahájila předsedkyně Komise Mgr. Bc. Blibfanová. Po přivítání �lenů a 

hostů konstatovala, že Komise je s ohledem na přítomnost nadpolovi�ní větbiny �lenů 
usnábeníschopná. Přivítala garanta Komise a náměstka hejtmana Olomouckého kraje 
Ing. Jana aafaříka, MBA. Informovala, že Komise má nového �lena, a to Ing. Petra 
Měřínského. Na závěr předsedkyně Komise uvedla, že �lenům byla předem zaslána 
pozvánka s programem a podkladové materiály.  

Předsedkyně Komise představila program a poté vyzvala �leny k případným 
připomínkám �i doplnění. S ohledem na to, že nevzebly žádné podněty, byl program 
jednohlasně přijat. 
 

Na Komisi dne 21. 9. 2022 byly přijaty následující usnesení, z nichž byly na zasedání 
podány informace o stavu plnění:  
 

UKRSZO/9/1/2022 Informace z jednání orgánů kraje 

Doporučuje orgánům kraje navýbit alokaci na individuální dotace. 
Výsledek: Nelze zhodnotit, rozpočet na rok 2023 bude teprve schvalován. 

Ing. aafařík, MBA, náměstek hejtmana doplnil, že v návrhu rozpo�tu na příbtí rok se 
nepo�ítá s fixní �ástkou na individuální dotace, systém je nastaven tak, že v rámci 
individuálních dotací jsou alokovány prostředky na aktivity, které jsou dlouhododobé, 
zasmluvněné, je na ně fixovaná �ástka. Přebytky rozpo�tu mohou být využity na 
žádosti o individuální dotace stejně jako loni a letos. 

Výstupy z diskuze: 

Ph.D. Ing. Skřivánek se dotázal, zda je nebo není vy�leněna alokace na individuální 
dotace v návrhu rozpo�tu na rok 2023. Ing. aafařík informoval, že indivudální žádosti 
jsou rozděleny na dvě �ásti. Jednou �ástí jsou žádosti, které jsou již pod smlouvou, 
dávají se každý rok a nejdou financovat jinak než prostřednictvím individuálních dotací. 
Druhou �ástí jsou žádosti například na akce, tam je alokována nula. A pokud budou 

přebytky v rozpo�tu, pak mohou být využity v této �ásti individuálních dotací a 

navýbena alokace. 
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2. Informace z jednání orgánů kraje  

Ing. Novotná představila materiály projednané Radou Olomouckého kraje a 

Zastupitelstvem Olomouckého kraje, které byly předloženy Odborem strategického 
rozvoje kraje KÚOK, a to za období od posledního zasedání Komise dne 21. 9. 2022. 

Seznam předložených materiálů je přílohou �. 1 zápisu. 
 

3. Inovativní způsoby komunikace města Jeseník s občany, podnikateli a 
neziskovou sférou 

Mgr. Bc. Blibfanová předala slovo Ing. Markétě Bartákové, vedoucí oddělení 
strategického rozvoje města Jeseník.  

Ing. Bartáková vystoupila s prezentací, kde ukázala projekty města Jeseník. Nejprve 

představila projekty pro mladé rodiny, a to Strategii bkolství města Jeseník, kde je 

ukotven vývoj vzdělávání na dalbí roky, zejména možnost výběru formy vzdělávání, 
předevbím montessori. Dále informovala o Studentské radě města, která je tvořena 
studenty jesenických středních bkol a žáky základních bkol, schází se dvakrát do 
měsíce. Následně sdělila informace k vybudovanému skateparku, multifunk�ímu hřibti 
s ledovou plochou a knihovně realizované v rámci Centra spole�ných aktivit. Dále 
přednábející hovořila o Plánu udržitelné městské mobility města Jeseník, v rámci 
kterého je nyní dokon�ována analytická �ást a je plánováno jednání k analytické �ásti 
díla za ú�asti zpracovatelů dokumentu, zástupců města a ob�anů. Dalbím projektem 

města je dopravní hřibtě. V letobním roce byla dokon�ena Koncepce rodinné politiky 
města Jeseník. Následně informovala o webu www.nasjesenik.cz, kde lze vidět už 
zrealizované nebo plánované projekty města v přehledné mapě. Dále podala 

informace o participativním rozpo�tu - Tvoříme Jeseník, proběhly již jeho dva ro�níky. 

Co se tý�e střední generace, tak se město zaměřuje na zkvalitnění bydlení, připravuje 

družstevní bydlení a lokality pro výstavbu rodinných domů. V návaznosti na 
problematiku energetiky zmínila Ing. Bartáková chytré osvětlení, které bylo 
nainstalováno v některých lokalitách. Na administrativní budovu IPOSu by chtělo 
město umístit fotovoltaiku, ovbem jedná se o problematický objekt, na který shání 
město stále finan�ní prostředky. Dále informovala o Radě pramenů, kterou tvoří město 
Jeseník, Priessnitzovy lé�ebné lázně, Lesy R, Arcibiskupské lesy a statky Olomouc, 
Vodovody a kanalizace Jesenicka, Hnutí Brontosaurus apod.  

Následně se přesunula k seniorům, sdělila, že byla zřízena Rada seniorů města 
Jeseník a Senior taxi. Město také podporuje 5G projekty, kdy například pomocí 
videohovorů se mohou senioři propojit s lékařem, také lze na dálku kontrolovat užívání 
léků. Ve spolupráci se seniory probíhá sázení stromů, které napomáhá udržování vody 
v krajině.  

Na závěr informovala prezentující o tom, jaké projekty město připravuje. Jedná se 
o vybudování chodníku do Priessnitzových lázní, inova�ního hubu, dále město jedná 
také o postavení sportovního areálu a revitalizaci proluky „U tržnice“.  

 

http://www.nasjesenik.cz/
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Výstupy z diskuze: 

Mgr. Bc. Blibfanová spole�ně s panem náměstkem hejtmana Olomouckého kraje Ing. 

aafaříkem, MBA pozvali �leny Komise na festival PositivJE, v rámci kterého je ve 
�tyřech dnech uspořádáno 5 akcí.  
 

4. Aktuální informace o činnosti koordinátora HSOÚ 

Ing. Novotná vystoupila s prezentací o aktuálních informacích o �innosti koordinátora 
HSOÚ, a to za období od posledního jednání Komise. 

Nejprve prezentující informovala o online jednání besti krajů (Olomoucký, Zlínský, 

Jihomoravský, Pardubický, Liberecký a Vyso�ina), které inicioval náměstek hejtmana 
Olomouckého kraje Ing. aafařík, MBA v návaznosti na řebení problematiky HSOÚ. 
Výstupem z tohoto jednání bylo ustavit na úrovni Vlády R pracovní skupiny za ú�asti 
krajů a partnerů z území HSOÚ, která bude uceleně a systematicky řebit problémy 
HSOÚ, dalbím výstupem bylo, že by se na národní úrovni měl prosadit konkrétní 
národní dota�ní titul MMR pro HSOÚ pro rok 2023 s maximální výbí alokace. 
Posledním výstupem z jednání bylo prosadit podporu HSOÚ v již existujících 
národních dota�ních titulech jednotlivých resortů. Výstupy z online jednání byly 
diskutovány na zasedání Komise Rady AKR pro regionální rozvoj a ze strany 

předsedy Komise Rady AKR pro regionální rozvoj pana hejtmana Mgr. Jana Grolicha 
byl zaslán dopis s požadavky krajů na ministra pro místní rozvoj PhDr. Ivana Bartobe, 
Ph.D. 

Ing. Novotná v dalbí �ásti prezentace informovala o analýze podpory HSOÚ 
v národních dota�ních titulech, která byla zpracována na pokyn náměstka hejtmana 
Olomouckého kraje Ing. aafaříka, MBA. Výstupem analýzy je návrh na úpravu 
bonifikace žadatelů z území HSOÚ v některých stávajících národních dota�ních 
titulech. Dále byl na pokyn náměstka hejtmana Olomouckého kraje Ing. Jana aafaříka, 
MBA připraven dopis na předsedu Komise Rady AKR pro regionální rozvoj p. 
hejtmana Mgr. Jana Grolicha, který obsahuje požadavek na zaslání jednotlivých 
podnětů na příslubené resorty z pozice předsedy Komise Rady AKR pro regionální 
rozvoj. 

Ing. aafařík, MBA, náměstek hejtmana Olomouckého kraje dodal, že je snaha, aby 
plynulo co nejvíce prostředků do regionu. Bohužel v rámci Fondu pro spravedlivou 
transformaci je rozdělováno přes 50 miliard do 3 krajů, které byly zasaženy 
transformací z uhelného průmyslu, bohužel se tato podpora netýká Jesenicka. 

Dále prezentující informovala ohledně mezirezortního připomínkovacího řízení 
Ak�ního plánu SRR R 21+ pro roky 2023-2024.  

Na závěr byl představen plán koordinace HSOÚ. 

Prezentace je přílohou �. 2 zápisu.  
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5. Střední průmyslová škola Jeseník – moderní přístupy řízení školy, prohlídka 
školy 

Mgr. Bc. Blibfanová pozvala �leny Komise na exkurzi do Střední průmyslové bkoly 
Jeseník. Ve Střední průmyslové bkole Jeseník přivítal �leny Komise ředitel bkoly 

Mgr. Jiří Viterna, který podal základní informace o bkole, oborech, které nabízí. 
Následovala prohlídka bkoly, a to odborných u�eben, dílen a ubytování. 
 

6. Různé 

Ing. Novotná informovala o dalbím zasedání Komise pro rozvoj strukturálně 
znevýhodněných oblastí ROK, které se bude konat 2. února 2023 od 13:00 v místnosti 
�. 320 Krajského úřadu Olomouckého kraje. Mezi probíranými tématy Komise bude 
plán práce na rok 2023. Požádala o iniciaci témat �lenů, které žádají zařadit do plánu 
práce na rok 2023. Termíny jednání na přístí rok jsou uvedeny v tabulce: 

pořadí zasedání  
K-RSZO 

 
Datum 

11. 2. 2. 2023 

12. 6. 4. 2023 

13. 1. 6. 2023 

14. 7. 9. 2023 

15. 2. 11. 2023 

 

Výstupy z diskuze: 

Ph.D. Ing. Skřivánek zmínil, že je nutné řebit dopravu, a tedy navrhuje uspořádat 
jednání Komise pro rozvoj strukturálně znevýhodněných oblastí ROK spole�ně 
s jednáním Komise pro dopravu ROK. Ing. Novotná reagovala, že se pokusí 
dohodnout jednání. 

Předsedkyně poděkovala vbem za ú�ast a zasedání ukon�ila. 

 

V Olomouci dne 25. 11. 2022 

 

 

 
...……………………..…. 

Mgr. Bc. Zdeňka Blibfanová 
předsedkyně Komise 


